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［摘 要］ 面向特定国别初学者的汉语词典很有市场。 此类外向型学习词典应在用户

需求调查的基础上，采用双语形式以提高释义的准确性，采用多元化桧索方式以方便用户查

询，提供在线网络桧索以增加用户数量。 在词条释义、搭配示例、偏误纠正、语用文化信息说

明等方面，应突出国别化的特色。
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[Abstract] Chinese dictionaries targeted to the specific elementary foreign Chinese 

learners have potentially a great market. Based on the customer-demand investigation, this 

kind of outward~oriented dictionaries should adopt the bilingual form to improve the accuracy

of interpretation, use multi-searching methods to facilitate the customers'inquiry, and provide 

online search service to increase the number of customers. Meanwhile, the design and 

compilation of electronic dictionaries should emphasize their country-specific features in 

vocabulary translation, examples of word collocation, error correction, and illustration of 

cultural information, etc. 
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随着汉语国际推广的进一步发展，特别是孔子学院在全球各地的设立，世界各国

学习汉语的人数迅猛增长。 学习者对汉语学习的辅助工具书提出了更高的要求。 我

们目前能看到的汉语学习词典(Learner's dictionary)主要有孙全洲主编的《现代汉语
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